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СОЦИАЛЬНОЙ ОПЕКИ ДЕТЕЙ-СИРОТ В КИТАЕ  
ИСТОРИКО-ПЕДАГОГИЧЕСКИЙ АСПЕКТ 
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Рассматриваются историко-педагогические аспекты становления системы социальной опеки детей-сирот в 
Китае, в частности – социально-педагогическая деятельность иностранных религиозных организаций в Китае 
начала ХХ в. Идея попечения детей-сирот со стороны государства была привнесена в Китай извне. Исконно 
китайские религии (конфуцианство, буддизм и даосизм) не разрабатывали идею социального попечения, огра-
ничиваясь общими положениями о необходимости милосердного отношения к обездоленным. 
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ABROAD RELIGIOUS ORGANIZATIONS IN THE SYSTEM OF SOCIAL CARE ABOUT  
ORPHANS IN CHINA (historical and pedagogical aspects) 
This paper elucidate historical and pedagogical aspects of the Chinese social care for orphaned children system’s 

formation, in particular – the socio-educational activity of foreign religious organizations in China in the 20-50th of the 
XX cent. The idea of social care for orphans was introduced to China from abroad as traditional Chinese religions 
(Confucianism, Buddhism and Taoism) did not develop the idea of social care, limiting to general ideas of the need for 
being merciful to disadvantaged. 
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